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Créixer en temps de crisi

Camil Escánez

Era
a finals de 1993 quan

vam definir el període
1995-1997 com a clau

per aconseguir allò que vam

anomenar "velocitat de creuer"

en la utilització de les noves

infrastructures, inaugurades
oficialment al febrer de 1995 i

que ens hauria de permetre
també l'estabilitat econèmico
financera. Fent una mirada

retrospectiva, ens podem sentir
satisfets per haver aconseguit
fer una bona part de tot el que
vam projectar fa quatre anys,
tot i que alguns dels objectius
que ens vam fixar Ilavors els
hem assolit amb més retard del

previst. No obstant això, cal
valorar dues coses: d'una
banda, que el creixement que
hem experimentat ha tingut
lloc en un moment de decrei
xement econòmic general que
encara perdura i, de l'altra, que
hem fet coses per donar res

posta a les necessitats del nos
tre entorn que no havíem pla
nificat. No voldria que ningú
veiés cap signe de triomfalisme
en aquestes paraules, sinó més

aviat l'ànim de fugir de
l'eterna, encara que real,
música de fons del "no hi ha
recursos, no hi ha recursos".

Tot i que la manca de recursos

és una realitat que no podem
defugir i que ens dificulta mol

tíssim les possibilitats
d'inversió, no es pot
acceptar com un argu
ment per aturar-nos i no

intentar continuar avan

çant. Avançar amb el
ritme que l'economia de

Sanitat ens ho permeti.
Ens hem demostrat que
en èpoques de crisi també
es poden fer coses. Potser

assumint més costos de

finançament, però es

poden fer coses.

Les crisis tenen aspectes
negatius, però crec que
també poden servir per

despertar la imaginació i

l'enginy per buscar i aprofitar
les oportunitats, com també

per veure la necessitat de plani
ficar acuradament els nostres

objectius.

Mirant cap endavant i amb

l'experiència d'haver sabut resi
tuar la nostra institució en

moments crítics per a la sanitat

del país, no ens hauria de fer

por afrontar nous projectes,
sempre amb tota la prudència i

l'esperit crític necessaris.

Tenim la responsabilitat ètica i

social de continuar reflexio
nant per adequar amb flexibili
tat la nostra oferta a les neces

sitats de la societat. Es per això

que hem d'anar pensant en els

objectius per al 98 i en les

grans línies d'actuació de
futur. El repte més important
que tenim per a l'any vinent

són les consultes externes.

Esperem poder superar les difi
cultats econòmiques i encetar

aquest projecte arquitectònic,
organitzatiu i assistencial que
ja ens empeny amb la força de
les 400 consultes diàries
actuals. Altres objectius que
mereixen tota la nostra atenció

són completar el projecte de
l'UCI amb la utilització dels

quatre llits restants i la millora
dels sistemes d'informació,
entesa com un canvi del sis

tema informàtic que faci més

eficaç la utilització del recurs
informació a tots els nivells:
organitzatiu, administratiu i

també clínic.

Sobre les línies de futur a mig
termini cal parlar del projecte
que hem elaborat per a la crea

ció d'una Unitat integrada de
Salut Mental. Aquest projecte
s'hauria de posar en marxa en

perfecta coordinació amb el

Servei Català de la Salut,
l'Assistència Primària i l'Ajun
tament per tal d'utilitzar amb
la màxima eficiència els recur

sos. Una altra línia d'actuació
de futur és la potenciació i la

millora tecnològica dels serveis
centrals de diagnòstic, per la
qual cosa haurem d'estar molt
atents a la possibilitat que es

projecti la instal.lació d'una
unitat de ressonància magnè
tica a la comarca. Això signifi
caria un important salt qualita
tiu en la rapidesa del

diagnòstic, que repercutiria
molt positivament en la quali
tat prestada pels serveis clínics.

En un altre ordre de coses,

l'any vinent ens portarà un

esdeveniment histèric al qual
volem donar la magnitud i la

importància que la nostra ins

titució i la ciutat de Granollers
mereixen: el 75è aniversari de

l'edifici histèric del nostre

Hospital. Espero que els actes,

tant els de caràcter més lúdic
com els més cientifico
acadèmics, siguin tot un èxit

de participació, tant dels pro
fessionals de l'Hospital com de
la ciutadania en general. Que
l'Hospital celebri el 75è ani

versari estarà bé, però encara

serà millor que Granollers cele
bri els 75 anys del seu Hospi
tal. Tenim tot el 98 per acon

seguir-ho.
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